
Vz., 
 
Een Algemene Beschouwing moet eigenlijk doen wat het zegt. Beschouwen. 
Dit kan oppervlakkig en kan diep tot in het detail gaan. Ik heb gekozen 
voor een vogelvlucht, in de functie van plaatsvervangend 
fractievoorzitter. Ziekte is een euvel en te vaak realiseer je je niet 
dat gezondheid geen vanzelfsprekendheid is. 
 
Beschouwen we de inhoud taalkundig zowel als zakelijk, dan vragen wij 
ons af of de gemiddelde burger hier wel ene snars van begrijpt. Reeds 
vaker wezen wij op het gebruik van afkortingen en/of begrippen, zonder 
dat hier bijvoorbeeld tussen haakjes wordt verduidelijkt. Bijvoorbeeld: 
-Wij gaan het Bibob beleid actualiseren-  gebied van ondermijning (LIO) 
, het RIEC gaat onderzoek doen, AVE-model   en zo verder... 
Ambtelijke taal is voor intern gebruik, doch deze begroting is voor de 
burger!  Dit bevordert de leesbaarheid toch niet: BIZ-bijdrage,  OZB, 
WOZ-waarden, no-cure-no-pay (we zijn in Nederland), BAG, BGT, 
CBS-gegevens Stuf,     waarvan akte. 
 
Uit het verleden ontstaat het heden en dat bepaalt ook vaak de visie op 
de toekomst. 
     Dat geldt ook voor deze begroting voor 2024. 
Een begroting, die overschaduwd wordt door onzekerheden. De verkiezingen 
van 22 november zijn belangrijk, want een nieuwe Regering kan van grote 
invloed zijn op de mogelijkheden voor o.a. gemeenten (en de financieële 
ontwikkelingen). 
              Dus is het vooruitzien in financieel opzicht een speculatie. 
   Geen speculatie is de lering uit het verleden. 
Dit is de reden, dat wij geen moties indienen.     Als je concludeert, 
dat in een begrotings-vergadering een achttal moties waren overgenomen 
en er niet één is uitgevoerd, of nader besproken, dan nodigt dit niet 
uit tot herhaling. 
Toen ik een voorstel deed', om een groot bedrag te lenen ( 20 of zelfs 
50 miloen euro) middels de VNG, werd dit in de prullenbak gegooid. We 
hoefden alleen maar af te lossen, ( 1 miljoen per jaar) rente was negatief. 
     Het ging mij toen voor een grote aankoop. Minstens 400 woningen 
lagen binnen ons bereik. Helaas, boot gemist……wethouder liet alles 
maandenlang rusten en toen was de zaak verkocht aan een ander en hadden 
wij het nakijken. 
    Ook bijvoorbeeld een voorstel inzake aanschaf van gemeentelijke 
elektronische reclameborden, informatie borden die commercieel, zowel 
als verkiezingsborden kunnen worden ingezet, commissiebreed positief 
ontvangen, werd helaas niet op teruggekomen. 
 
Eigenlijk zitten we op de helft van de zittingsperiode. 
   Tijd om de balans eens op te maken. 
Trouwens, nog een welkom, met succes gewenst burgemeester Zwiers en 
wethouder Raven. Ons vertrouwen heeft u en dat spreek ik namens mijn 
fractie graag uit. 
 
Inhoudelijk zetten wij deze begroting tussen aanhalingstekens. De 
verhogingen van verschillende belastingen wijzen wij af. Onroerendzaak- 



en Toeristenbelasting horen daarbij. Onafhankelijk Midden-Drenthe heeft 
altijd gezegd, dat de OZB geen sluitpoist mag zijn. Daarnaast zijn wij 
tegen verhoging van die belastingen. 
Het mandaat van bestedingen voor 2024 is wel regulier, maar wijzen wij, 
niet voor de eerste keer af. 
Wij vinden trouwens, dat er veel te veel bevoegdheden van de raad zijn “ 
weggeven” ., gemandateerd. 
      We zouden dat eens opnieuw moeten beschouwen. 
Hierbij herhaal ik, dat een takendiscussie nuttig zou zijn. Evenals het 
heroverwegen van de subsidieverstrekking. Het gaat over 5,4 miljoen 
euro.  Dit kan betekenen dat er wordt gekort of gestopt. Hoeft niet 
taakstellend te zijn, maar een discussie in deze stellen wij zeer op 
prijs. (reeds eerder om verzocht) 
 
De verloren rechtszaak inzake de miskleun met de Jade stichtingen , is 
voor ons niet af. 
Meer dan een miljoen verspeeld belastinggeld van onze inwoners mag je 
niet wegpoetsen. Het is vaak zo, dat men overgaat tot de orde van de dag 
en dat was het dan.         De verantwoordelijken komen er mee weg of 
gaan weg. 
Voorzitter,   wij hebben de antwoorden op onze laatst gestelde vragen 
als uitgangspunt genomen voor onderzoek, met als doel om de volledige 
gang van  zaken in kaart te brengen en openheid te verschaffen. Deze 
zaak verdient in onze optiek geen doofpot. 
De raad heeft het recht van enquête, dat zou in deze zaak goed passen. 
 
Het recreatieschap Drenthe, mag wat ons betreft direct verdwijnen. Het 
laatste advies om de toeristenbelasting te verhogen en te 
differentiëren, vinden wij een slecht advies, gevraagd of ongevraagd. 
In de afgelopen raadsvergadering hebben we tijdens de soap  onze al 
mening gegeven. 
 
Goede signalen zijn de ontwikkelingen binnen het ambtelijk apparaat en 
wij willen onze waardering uitspreken voor de secretaris, wiens werk 
vruchten begint af werpen. Een bedrijf, dat de kenmerken heeft van 
doorgangshuis is fnuikend voor de burger, maar ook voor het besturen van 
een gemeente. Kennis, tact en kunde zijn onontbeerlijk en continuïteit 
helpt daarbij. 
 
Wij zijn blij met de uitspraak van de Minister Hugo de Jonge in den 
Haag, dat voor de aanleg van zonneparken op landbouw- en natuurgronden 
vanaf 1 januari 2024 geen vergunningen meer worden verleend, dus niet 
meer wenselijk zijn.( brief eind oktober)  De Minister maakt ook geen 
onderscheid in goede en minder goede landbouwgrond.  Dit bevestigt ons 
standpunt, dat wij reeds eerder kenbaar maakten. 
 
 
Dit was mijn plaatsvervangende bijdrage en ik hoop dat onze 
fractievoorzitter spoedig weer hersteld is van Corona en dan geef ik 
graag het stokje weer over. 
 


